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Wczoraj (4 grudnia) na dwóch najwaÅ¼niejszych portalach informacyjnych, czyli Onet.pl oraz
Wirtualna Polska (wp.pl) ukazaÅ‚ siÄ™ prawie jednobrzmiÄ…cy tekst. RóÅ¼ni siÄ™ pojedynczymi
sÅ‚owami. Nawet tytuÅ‚y sÄ… prawie takie same. I tak na onet.pl brzmi on: Afera mailowa. Wyniki
kontroli CBA w stadninie w Janowie Podlaskim, a na wp.pl &ndash; Afera mailowa.
WypÅ‚ynÄ™Å‚y wyniki kontroli w stadninie w Janowie Podlaskim. WyglÄ…da na to, Å¼e tekst
napisaÅ‚a jedna osoba, a zamieÅ›ciÅ‚y jÄ… dwa niezaleÅ¼ne portale. Tekst na onet.pl nie jest w
ogóle podpisany, a ten na Wirtualnej Polsce&rdquo; &bdquo;opracowaÅ‚a&rdquo; Joanna Zaremba.
 OtóÅ¼ zarzucam pani Joannie Zarembie oraz szefostwu obu portali, Å¼e w pogoni za taniÄ…
sensacjÄ… oraz tzw. klikalnoÅ›ciÄ… dopuÅ›cili sie nierzetelnoÅ›ci dziennikarskiej! Na czym ona
polega?

Oba portale zacytowaÅ‚y treÅ›Ä‡ kolejnych maili, jakie wyciekÅ‚y z prywatnej skrzynki ministra 
MichaÅ‚a Dworczyka. Jak pamiÄ™tamy, szef kancelarii premiera uÅ¼ywaÅ‚ prywatnej skrzynki do
kontaktów sÅ‚uÅ¼bowych, co zostaÅ‚o ujawnione przez portal &bdquo;poufnerozmowy.com&rdquo;.
Co i rusz ukazujÄ… siÄ™ tam kolejne maile odsÅ‚aniajÄ…ce kuchniÄ™ politycznÄ… rzÄ…dzÄ…cej
ekipy i ich prawdziwe intencje. Czytelnicy odczytujÄ… treÅ›Ä‡ tych maili jako coÅ›, co wÅ‚adza robi
naprawdÄ™, ale próbuje ukryÄ‡ przed opiniÄ… publicznÄ…. W tej sytuacji treÅ›ci zawarte w mailu
dotyczÄ…cym sytuacji w stadninie koni w Janowie Podlaskim wysÅ‚anego przez Centralne Biuro
Antykorupcyjne do ministra spraw wewnÄ™trznych, Mariusza KamiÅ„skiego, czytelnicy odbiorÄ…
dosÅ‚ownie.A w tekÅ›cie na onet.pl i wp.pl czytamy, Å¼e: WÅ‚adze sÅ‚ynnej stadniny w Janowie
Podlaskim przez wiele lat zawieraÅ‚y niekorzystne umowy z organizatorem aukcji koni. Przez
ten czas Agencja NieruchomoÅ›ci Rolnych, która nadzorowaÅ‚a stadninÄ™, nie ukróciÅ‚a
procederu &mdash; wynika z informacji Centralnego Biura Antykorupcyjnego przesÅ‚anej do
ministra spraw wewnÄ™trznych Mariusza KamiÅ„skiego. A dalej: Jak wynika z e-maila
zawierajÄ…cego wyniki kontroli, od 2001 r. organizatorem targów koni byÅ‚a firma Polturf. WedÅ‚ug
Å›ledczych w zawieranych umowach strony nie okreÅ›laÅ‚y górnej kwoty wpÅ‚ywów Polturfu,
a prowizja wysokoÅ›ci 12 proc. od ceny sprzedaÅ¼y koni zostaÅ‚a ustalona w sposób
nieprzejrzysty &mdash; czytamy w informacji wysÅ‚anej przez szefa CBA. Jak wynika z
dokumentów firmy, tylko w 2015 r. Polturf otrzymaÅ‚ prowizjÄ™ w wysokoÅ›ci ponad 2 mln zÅ‚. 
NaraziÅ‚o to niewÄ…tpliwie finanse stadnin na utratÄ™ dochodów z tej prestiÅ¼owej imprezy
 &mdash; konkludowali kontrolerzy. Osoby zarzÄ…dzajÄ…ce paÅ„stwowymi stadninami w
Janowie Podlaskim, MichaÅ‚owie i BiaÅ‚ce, podpisywaÅ‚y z firmÄ… Polturf w latach
2001-2015 umowy zawierajÄ…ce niekorzystne ekonomicznie dla tych stadnin przepisy. Z
drugiej strony realizujÄ…ca nad nimi nadzór wÅ‚aÅ›cicielski Agencja NieruchomoÅ›ci
Rolnych nie podjÄ™Å‚a Å¼adnych dziaÅ‚aÅ„ majÄ…cych na celu zmianÄ™ sposobu wyboru
organizatora (...). Uzyskane przez CBA informacje wskazujÄ…, Å¼e jednym z powodów
niewÅ‚aÅ›ciwego nadzoru ANR nad umowami zawieranymi z Polturfem mogÄ… byÄ‡
powiÄ…zania miÄ™dzy wÅ‚aÅ›cicielem tej firmy a pracownikiem ZespoÅ‚u Nadzoru
WÅ‚aÅ›cicielskiego Agencji" &mdash; czytamy.KÅ‚amstwa i manipulacjeA tymczasem wszystkie
te &bdquo;fakty&rdquo; czy &bdquo;tezy&rdquo;, zawarte w cytowanych mailach, sÄ… kÅ‚amstwami
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lub manipulacjami. Owe manipulacje zostaÅ‚y dokonane juÅ¼ po 16 lutym 2016 roku, a wiÄ™c juÅ¼
po fakcie zwolnienia prezesów obu stadnin arabskich, Jerzego BiaÅ‚oboka i Marka Treli, a takÅ¼e 
Anny Stojanowskiej z ANR, gdzie peÅ‚niÅ‚a funkcjÄ™ tzw. inspektora ds. hodowli koni wÅ‚aÅ›nie w
arabskich stadninach. ChodziÅ‚o o to, aby &bdquo;dorobiÄ‡ dokumentacjÄ™&rdquo;, którÄ…
moÅ¼na by poprzeÄ‡ tezÄ™ ówczesnego ministra rolnictwa Krzysztofa Jurgiela, Å¼e nie miaÅ‚
innego wyjÅ›cia, tylko musiaÅ‚ zwolniÄ‡ wspomnianych prezesów, bo dziaÅ‚ali na szkodÄ™
paÅ„stwowej hodowli, na szkodÄ™ zarzÄ…dzanych przez nich spóÅ‚ek. KulminacjÄ… tych
kÅ‚amliwych tez byÅ‚o owe sÅ‚ynne zdanie, jakie padÅ‚o na posiedzeniu komisji sejmowej, Å¼e za
zÅ‚odziejstwo, a nie za brak fachowoÅ›ci zwolniÅ‚em.Zdanie, ze które Marek Trela podaÅ‚
ministra Jurgiela do sÄ…du, ale ten schowaÅ‚ siÄ™ (i nadal siÄ™ chowa) za poselskim
immunitetem i nie zamierza poddaÄ‡ siÄ™ sÄ…dowemu werdyktowi. PaniÄ… redaktor JoannÄ™
ZarembÄ™, a takÅ¼e wszystkich, którzy chcieliby siÄ™ dowiedzieÄ‡, na czym owe manipulacje
polegaÅ‚y, zachÄ™cam do lektury mojego tekstu z 11 marca 2016 roku pt. &bdquo;Ministerialne i
agencyjne manipulacje&rdquo; Ministerialne i agencyjne manipulacje - Felietony - Blog - HipoLogika
Marka Szewczyka PoniewaÅ¼ jest to dÅ‚ugi tekst no i sprzed 5 lat, muszÄ™ powtórzyÄ‡ jego
najwaÅ¼niejsze fragmenty, aby ci, którzy przeczytali owe niefortunne teksty o &bdquo;aferze
mailowej&rdquo; na onet.pl i wp.pl, dowiedzieli siÄ™, jak to byÅ‚o naprawdÄ™.Raport CBA &ndash;
ale który?&bdquo;ProtokóÅ‚ z kontroli Centralnego Biura Antykorupcyjnego ws. rozporzÄ…dzania
mieniem przez AgencjÄ™ NieruchomoÅ›ci Rolnych. Kontrola dotyczyÅ‚a podejmowania i realizacji
wybranych decyzji w zakresie rozporzÄ…dzania mieniem przez ANR w latach 2010&ndash;2015.
&rdquo; Tak brzmi  tytuÅ‚ pierwotnego raportu CBA, a kontrola zostaÅ‚a przeprowadzona w dniach 4
marca 2015 &ndash; 28 wrzeÅ›nia 2015. Ta data jest istotna. Raport ów liczy blisko 60 stron.
Funkcjonariusze CBA badali zarówno samÄ… centralÄ™ ANR, jak i niektóre stadniny. Szczególnie
duÅ¼o miejsca poÅ›wiecono stadninom arabskim oraz umowie, jakÄ… majÄ… zawartÄ… z firmÄ…
Polturf na organizacjÄ™ Dni Konia Arabskiego oraz sÅ‚ynnej na caÅ‚y Å›wiat aukcji Pride of Poland. 
CaÅ‚y raport koÅ„czy siÄ™ tylko jednym zarzutem. Dotyczy on naruszenie przepisów zamówienia
publicznego na kwotÄ™ 163 250 zÅ‚ na dostawÄ™ do ANR trzech nowych samochodów
osobowych marki Hunday, a osobÄ… odpowiedzialnÄ… za tÄ™ nieprawidÅ‚owoÅ›Ä‡ jest prezes
ANR z tego okresu. 
 Nie ma Å¼adnego zarzutu ani do któregokolwiek z prezesów (Jerzego BiaÅ‚oboka, MarkaTreli), ani
do pracownicy ANR Anny Stojanowskiej, ani do Polturfu, ani do umów z Polturfem. Nie ma
Å¼adnych innych wniosków bÄ…dÅº zaleceÅ„.Nowe wnioski ze starego raportu &ndash; czyli
manipulacjaNa konferencji prasowej zorganizowane w ministerstwie rolnictwa 8 marca 2016 roku,
której gÅ‚ównym celem byÅ‚ dostarczenie opinii publiczne &bdquo;niezbitych dowodów&rdquo;, Å¼e
minister Jurgiel musiaÅ‚ zwolniÄ‡ prezesów stadnin, dziennikarze dostali dokument liczÄ…cy 3
strony, a zatytuÅ‚owany: Informacja dotyczÄ…ca przejmowania wpÅ‚ywów z tytuÅ‚u organizacji
Dni Konia Arabskiego w Janowie Podlaskim przez prywatny podmiot ze szkodÄ… dla spóÅ‚ek
Skarbu PaÅ„stwa zajmujÄ…cych siÄ™ hodowlÄ… koni arabskich, nadzorowanych przez
AgencjÄ™ NieruchomoÅ›ci Rolnych. Do tej &bdquo;informacji&rdquo; doÅ‚Ä…czone jest pismo
przewodnie datowane na 4 marca 2016, a podpisane przez Ernesta BejdÄ™, ówczesnego szefa
CBA. Na pierwszy rzut oka sprawia to wraÅ¼enie, Å¼e CBA przeprowadziÅ‚o nowÄ… kontrolÄ™ i
dlatego mamy nowe wnioski. Tymczasem okazuje siÄ™, Å¼e to nieprawda. Nie byÅ‚o Å¼adnej
nowej kontroli, tylko zostaÅ‚y wyciÄ…gniÄ™te &bdquo;nowe&rdquo; wnioski z poprzedniej kontroli.
Nie znam siÄ™ na tym, jak powinno funkcjonowaÄ‡ Centralne Biuro Antykorupcyjne, ale wydaje mi
siÄ™, Å¼e dopisywanie nowych wniosków do raportu sporzÄ…dzonego jakiÅ› czas temu, jest co
najmniej zÅ‚amaniem procedury, jaka powinna obowiÄ…zywaÄ‡ taki organ. Nie mam zaÅ›
Å¼adnych wÄ…tpliwoÅ›ci, Å¼e jest to &ndash; z dziennikarskiego i czysto ludzkiego punktu
widzenia &ndash; manipulacja. I to te wnioski, podane bezkrytycznie (bez komentarza) przez onet.pl
i wp.pl., zostaÅ‚y teraz przedstawione opinii publicznej, jako &bdquo;afera mailowa&rdquo;.
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Niekorzystna umowa &ndash; kolejne kÅ‚amstwoKoronnym argumentem na to, Å¼e prezesów
stadnin minister musiaÅ‚ zwolniÄ‡, byÅ‚a teza, Å¼e umowa miÄ™dzy stadninami a firmÄ… Polturf
na organizacjÄ™ Dni Koni Arabskiego oraz aukcjÄ™ Pride of Poland, byÅ‚a niekorzystana dla
paÅ„stwowych spóÅ‚ek. Jednym sÅ‚owem byÅ‚a okradaniem paÅ„stwowych spóÅ‚ek. O tym, Å¼e
teza ta jest kÅ‚amstwem Å›wiadczÄ… dwa fakty.Pierwszy - prokuratorzy z Lublina juÅ¼ od ponad 5
lat prowadzÄ… Å›ledztwo w sprawie (wÅ‚aÅ›nie &bdquo;w sprawie&rdquo;, a nie przeciwko Markowi
Treli) o niegospodarnoÅ›Ä‡ w janowskiej stadninie, kiedy on jÄ… kierowaÅ‚. Prokurator, który
chciaÅ‚ sprawÄ™ umorzyÄ‡, zostaÅ‚ odsuniÄ™ty od niej i zdegradowany, a jego nastÄ™pczyni co i
raz ogÅ‚asza decyzjÄ™, Å¼e Å›ledztwo musi zostaÄ‡ przedÅ‚uÅ¼one, bo coÅ› tam. A o tym, Å¼e
nie moÅ¼na udowodniÄ‡ tezy, iÅ¼ umowa miÄ™dzy stadninami a Polturem byÅ‚a niekorzystana
dla paÅ„stwowych spóÅ‚ek, pani prokurator dobrze wie, bo ma w biurku audyt firmy BDO. Firma ta
wspomniany audyt przeprowadziÅ‚a w obu stadninach (MichaÅ‚owie i Janowie Podlaskim) na
zlecenie ANR. Ten dotyczÄ…cy MichaÅ‚owa poznaliÅ›my bez problemów, zaÅ› ten dotyczÄ…cy
Janowa Podlaskiego byÅ‚o jednÄ… z najwiÄ™kszych tajemnic pilnie strzeÅ¼onych przez
rzÄ…dzÄ…cych przez dÅ‚ugi czas. Dopiero minister Jan Krzysztof Ardanowski zdecydowaÅ‚ siÄ™
opublikowaÄ‡ go w 2020 roku. MoÅ¼na go przeczytaÄ‡ w caÅ‚oÅ›ci (jest zaÅ‚Ä…cznikiem) pod
tekstem &bdquo;MoÅ¼e byÄ‡ powodem do dumy dla Marka Treli&rdquo; (14 VI 2020,MoÅ¼e byÄ‡
powodem dumy dla Marka Treli - Felietony - Blog - HipoLogika Marka Szewczyka PrzytoczÄ™
najwaÅ¼niejsze fragmenty tego audytu dotyczÄ…ce umowy miÄ™dzy stadninami a Polturfem.W
drugim podrozdziale pt. Model wzajemnych rozliczeÅ„ znajdziemy takÄ… o to ocenÄ™ tych
relacji: Konstrukcja umów z Organizatorem od 2002 roku w praktyce oznaczaÅ‚a outsourcing
usÅ‚ugi polegajÄ…cej na organizacji imprezy z peÅ‚nym przeniesieniem na Organizatora
ryzyka biznesowego zwiÄ…zanego z jej organizacjÄ…. Wszystkie przychody i koszty
pozostawaÅ‚y po stronie organizatora imprezy. A na koniec tego podrozdziaÅ‚u:W trakcie
prowadzonego przez BDO audytu na podstawie udostÄ™pnionych dokumentów i informacji
nie stwierdzono nierzetelnego wywiÄ…zywania siÄ™ z umowy w zakresie modelu
wzajemnych rozliczeÅ„ lub nieprawidÅ‚owoÅ›ci wynikajÄ…cych z przyjÄ™tego
rozwiÄ…zania. JeÅ›li chodzi o wysokoÅ›Ä‡ prowizji dla firmy Polturf to w audycie czytamy:
PodsumowujÄ…c zakres organizowanej imprezy i koszty ponoszone przez Organizatora bez
jakiejkolwiek formalnej gwarancji ich zwrotu w przypadku braku chÄ™tnych na nabycie
oferowanych koni, wynagrodzenie prowizyjne moÅ¼na przypisaÄ‡ formule &bdquo;Success
fee&rdquo; &ndash; która jest swoistÄ… premiÄ… od sukcesu i jest powszechnie stosowana
miÄ™dzy kontrahentami gdzie poza celem ogólnym zdefiniowany jest cel dodatkowy w
postaci zawarcia transakcji na najbardziej korzystnych warunkach. W wypadku aukcji celem
dodatkowym jest taki dobór uczestników, aby konie oferowane przez Stadniny oraz
hodowców indywidualnych osiÄ…gnÄ™Å‚y jak najwyÅ¼sze ceny sprzedaÅ¼y.Zgodnie z
informacjami uzyskanymi od Pana Mateusza Leniewicz&ndash;Jaworskiego prowizje za
czynnoÅ›ci agenta poÅ›redniczÄ…cego w transakcjach sprzedaÅ¼y koni ksztaÅ‚tujÄ… siÄ™
pomiÄ™dzy 10% a 30%, przy czym górna granica charakterystyczna jest dla rynku
amerykaÅ„skiego.  A ja przypomnÄ™ to, co juÅ¼ pisaÅ‚em kilkakrotnie &ndash; domy aukcyjne
sprzedajÄ…ce obrazy biorÄ… 18-20%. &bdquo;PowiÄ…zania&rdquo; &ndash; kolejna kÅ‚amliwa
sugestiaPrzypomnÄ™, co na ten temat moÅ¼na byÅ‚o przeczytaÄ‡ w dokumentach dostarczonych
na konferencjÄ™ prasowÄ… ministra Jurgiela w 2016 roku, co teraz bezkrytycznie powtórzyÅ‚y
onet.pl i wp.pl. Uzyskane przez CBA informacje wskazujÄ…, Å¼e jednym z powodów
niewÅ‚aÅ›ciwego nadzoru ANR nad umowami zawieranymi z Polturfem mogÄ… byÄ‡
powiÄ…zania miÄ™dzy wÅ‚aÅ›cicielem tej firmy a pracownikiem ZespoÅ‚u Nadzoru
WÅ‚aÅ›cicielskiego Agencji. Chodzi o powiÄ…zanie miÄ™dzy BarabrÄ… Mazur,
wÅ‚aÅ›cicielkÄ… firmy Polturf, a AnnÄ… StojanowskÄ…, inspektorem hodowli koni z ANR.Po
pierwsze, w pierwotnym (jedynym) raporcie CBA nie ma na temat powiÄ…zaÅ„ obu paÅ„ ani sÅ‚owa.
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Gdzie, kiedy i kto wiÄ™c &bdquo;uzyskaÅ‚ informacje&rdquo; o tych powiÄ…zaniach. JeÅ›li jednak
sÄ…, czy byÅ‚y jakieÅ›, to dlaczego nie zostaÅ‚o podane &ndash; jakie konkretnie? Na czym te
powiÄ…zania miaÅ‚yby polegaÄ‡? Ja wiem, co piszÄ…cy tÄ™ insynuacjÄ™, miaÅ‚ na myÅ›li. Obie
pani studiowaÅ‚y ZootechnikÄ™ na SGGW w Warszawie, choÄ‡ nie na tym samym roku. Czy
powaÅ¼na instytucja, jakÄ… powinno byÄ‡ CBA, ma prawo pisaÄ‡, Å¼e &bdquo;uzyskaÅ‚
informacje&rdquo;, majÄ…c w zanadrzu, Å¼e jedynym &bdquo;powiÄ…zaniem&rdquo; jakie
moÅ¼e wykazaÄ‡, jest to, Å¼e obie panie skoÅ„czyÅ‚y ten sam wydziaÅ‚ na SGGW? OceÅ„cie
PaÅ„stwo sami.  Jestem dziennikarzem. Jest mi wstyd za paniÄ… JoannÄ™ ZarembÄ™ i za
kierownictwo portali onet.pl oraz wp.pl, Å¼e bezkrytycznie powieliÅ‚y maile ze skrzynki ministra
Dworczyka w sprawie stadniny koni Janów Podlaski oraz umowy stadnin z firmÄ… Poltur. 
PodsumujÄ™ - kÅ‚amliwa treÅ›Ä‡ tych maili zostaÅ‚a spreparowana w marcu 2016 roku, po to, aby
minister Jurgiel miaÅ‚ usprawiedliwienie, dlaczego zwolniÅ‚ wybitnych fachowców. Powielanie tych
maili bez komentarza, bez odróÅ¼nienia tego, co jest prawdÄ… (sam fakt wycieku tych maili), a co
kÅ‚amstwem bÄ…dÅº manipulacjÄ… (ich treÅ›Ä‡), jest stawaniem po stronie ministra Jurgiela.
CzÅ‚owieka, który wyrzÄ…dziÅ‚ paÅ„stwowej hodowli koni wielkie szkody.Marek Szewczyk     
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